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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. április 23-i soron 

kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Melles Zoltán, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, 
Sasvári Tamás (később érkezik) és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Melsin Valentin képviselő; Dr. Novák János és Czimbalek József képviselők 

jelezték, hogy egyéb elfoglaltságuk miatt nem tudnak részt venni a mai ülésen 
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, irodavezető, Vargáné Szüts 

Katalin irodavezető, Svégel Gábor irodavezető, Dr. Pacári Judit jogtanácsos  
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 7 fővel – határozatképes.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Boros Bálint és Melles Zoltán képviselők 
legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 7 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
96/2012. (IV. 23.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. április 23-i soron kívüli 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Boros Bálint és Melles Zoltán 
képviselőket választja. 
 
Megérkezik az ülésre Sasvári Tamás képviselő, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 

 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendi pontok megtárgyalását 
javasolja a képviselő-testületnek.  
 
A képviselő-testület a napirendet egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
97/2012. (IV. 23.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
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1.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 
jegyében”című pályázattal kapcsolatos közbeszerzési eljárás fajtájának 
módosításról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.)  Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Szervei Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 17/2011. (IX. 2.) önkormányzati rendelet módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Napirendek tárgyalása: 
 

1.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 
jegyében”című pályázattal kapcsolatos közbeszerzési eljárás fajtájának módosításról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Bármennyire is szerettek volna a lehető leggyorsabb, legpraktikusabb megoldással kivitelezőt 
kiválasztani a Művelődési Központ és a Vásárcsarnok felújítására, a közbeszerzésre vonatkozó 
szabályok és az ezek felett őrködő Közbeszerzési Bizottság folyamatosan értelmezi ezeket az 
eljárásokat, és két oldalról is azt a javaslatot kapták, hogy módosítsanak azon a szándékukon, amit 
múltkor elfogadtak. Egyrészt a közbeszerzési tanácsadó, aki hivatalos jelleggel foglalkozik ezekkel 
az ügyekkel és segít, másrészt pedig a saját Közbeszerzési Bírálóbizottság is azt javasolja, hogy 
változtassanak a kiíráson, és hirdetménnyel induló nyílt ajánlattételi felhívást tegyenek közzé a 
múltkori hirdetmény nélküli tárgyalásos eljáráshoz képest.  
Ha ma úgy dönt a képviselő-testület, hogy elfogadja az előterjesztés határozati javaslatát, akkor a 
hirdetményt elektronikusan már közzé is teszik. Ez, a mostani ismereteik szerinti leggyorsabb, és 
minden szabálynak megfelelő eljárás.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Mennyi pénzbe kerül és mennyi időt vesz mindez igénybe?  
 
Ormai István polgármester:  
A költsége ugyanannyi, mint a másik eljárásnak. 
Svégel Gábor irodavezetőt kérdezi, hogy időben mennyivel tolódik el az eredetihez képest.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Június közepén, második részében várható a szerződés aláírás.  
 
Ormai István polgármester:  
Tehát körülbelül 3 hét csúszást jelent a tervekhez képest.  
Ha szerződést tudnak kötni, akkor a munkaterületet is azonnal át tudják adni.  
Megvannak az eljárásoknak a határnapjai, melyeket be kell tartani.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Egyrészt fél, hogy kicsúsznak az időből, másrészt pedig bizonytalanságot érez. Nem teljesen 
világos számára, hogy akkor, miért nem lehetett rögtön így kiírni a pályázatot. Volt egy kiírás, amit 
nem tudtak teljesíteni. Most pedig a második kiírást módosítják. Nem érti, hogy miért nem lehetett a 
közbeszerzési tanácsadók véleményét kikérni korábban, és miért nem úgy került kiírásra eredetileg? 
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Úgy érzi, hogy ennek talán anyagi vonzata is van a közbeszerzést illetően.  
Ez a helyzet megtörténhet újra? 
 
Ormai István polgármester:  
Válaszol a felvetett kérdésre.  
Kéri Dr. Pacári Judit jogtanácsost, Svégel Gábor irodavezető és Dr. Kovács Ildikó jegyző asszonyt, 
hogy ha úgy érzik, nem mond el mindent, egészítsék ki.  
A munka, a feladatok végrehajtása – kicsit nagy szavakat használva – nem úgy van, ahogy ők 
szeretnék.  
Kifejezetten szeretné, ha mindenki abban a tudatban lenne, hogy a szakemberek is, a döntések 
előkészítői is a lehető legjobb megoldást szeretnék választani és javasolni. Reméli, hogy ebben 
egyetértenek vele.  
A közbeszerzési rendszer egy bonyolult, törvény által szabályozott rendszer. Nem azt teszik, amit és 
ahogy szeretnék, hanem ha valamit meg akarnak valósítani, akkor azt bele kell illeszteni a 
közbeszerzések rendjébe. Ráadásul az önkormányzat nem a saját pénzével, hanem egy szigorú, 
folyamatos monitoring alatt, EU-s támogatással dolgozik. Tehát nem csak gondolnak egyet és 
megcsinálják, hanem figyelniük kell a közbeszerzési eljárásra vonatkozó rendre, másrészt pedig 
meg kell felelniük az irányító hatóság elvárásainak is, ahol kifejezetten, külön osztály foglalkozik a 
közbeszerzések ellenőrzésével.  
Ha szabálytalan eljárást valósítanak meg, akkor annak van ódiuma. Tehát ha nem módosítanak 
most, akkor annak lehet anyagi és más elmarasztaló jellegű következménye. Ezért hozták be a 
képviselő-testület elé a módosítási változtatást.  
Felolvas az előterjesztésből.”Elindítottuk a múltkori döntésünk alapján a közbeszerzési eljárást, ami 
az akkori ismereteik szerint a hivatásos közbeszerzési tanácsadó álláspontja szerint – aki még a 
kollégáival is egyeztetett – lehetséges eljárás és a legrövidebb eljárás.” Magyarul a hirdetmény 
nélküli, tehát az előző pályázaton szereplők meghívásával történő, új ajánlattételt lehetővé tevő és 
még egy tárgyalási fordulót is beiktató – hogy lehessen korrigálni – eljárási rend volt. Erről döntött 
a képviselő-testület a legutóbbi alkalommal. A hivatásos közbeszerzési tanácsadó álláspontja 
alapján – aki minden szereplővel egyeztetett – ez lehetséges. Ezt követően – el kell olvasni az 
előterjesztést – a Közbeszerzési Döntőbizottság a D218/6/2012. számú, 2012. április 13-án 
megjelent határozatában szigorúbb, részletesebb feltételeket, előírásokat határozott meg a 
hirdetmény nélkül induló tárgyalásos közbeszerzési eljárások vonatkozásában.” A Közbeszerzési 
Döntőbizottság a képviselő-testület döntését követően tette közzé ezt az értelmezését, álláspontját. 
Tehát körültekintően jártak el először is, és most is. Sokkal fontosabb nekik, hogy eredményes 
eljárást bonyolítsanak le, mint hogy ragaszkodjanak az előző eljáráshoz, miközben azt, le fogja 
állítani a Közbeszerzési Döntőbizottság. Azt gondolja, hogy egy ilyen ügyben – persze lehetnek 
érzések, biztos vannak is –, csak hogy a tényekhez kell ragaszkodniuk, és azokhoz a szabályokhoz, 
melyek között dolgozniuk kell.  
Nyilvánvalóan most is minden olyan egyeztetést végrehajtottak, amit csak lehet. A javaslat két 
alternatíva közül született meg. A rövidebb alternatívát választották – egyébként a másik alternatíva 
egy hónappal hosszabb – és arra törekszenek, hogy minél gyorsabban le tudják bonyolítani, meg 
tudják valósítani. Ebben a feladatban és munkában, sem a Polgármesteri Hivatal munkatársai, sem 
az egyes szakmai feladatokra velük szerződésben lévő szakemberek, egyetlen egy alkalommal nem 
hibáztak. Ez egy tipikus vis major helyzet. Ebben egyet lehet tenni, eredményesen megoldani a 
közvetlenül előttük álló feladatokat. Most az a feladat, hogy ezt a közbeszerzési eljárást 
eredményesen lebonyolítsák. A feladattal kapcsolatos probléma nem ma keletkezett, nem is a múlt 
héten. Akkor keletkezett az egész projekt problémája, amikor a közbeszerzési eljárások 
szempontjait, előírásait betartva kiválasztották az első kivitelezőt, akivel szerződést kötöttek. A 
közbeszerzésnek ez az ódiuma, és egy nagyon nagy hátránya, hogy nem mindig úgy döntenek, 
ahogy kell dönteni, és kiválasztani a kivitelezőt és szerződő partnert, ahogy a legjobb tudásuk 
szerint tennék, de egy kényszerpálya az ilyen közbeszerzési eljárás nagyon sok vonatkozásba. 
Ebben a dologban az önkormányzat semmilyen mulasztást nem követett el. A probléma megoldását 
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dolgoznak, de vannak szabályok, melyeket nem léphetnek át, mert sokkal nagyobb problémát 
okoznak maguknak.  
Természetesen mindennek van költsége, de mint ahogy válaszolt Kárpáti László alpolgármester úr 
kérdésére is, ez a költség mindenképpen felmerült volna. Tehát teljesen mindegy, hogy melyik 
eljárást választják, a közzétételért ugyanúgy fizetni kell a közbeszerzési értesítésben.  
Megkérdezi a kollégáit, van-e kiegészítésük. Nincs kiegészítés.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Nem veszélyezteti a beruházás befejezésének határidejét, az elszámolást, a beruházás lezárását ez a 
csúszás? Módosítják az ütemezést? 
A korábbiakban arról volt szó, hogy a kivitelező igyekezzen elérni azt a készültségi fokot, hogy 
télen is tudjon majd dolgozni. Ha nyárra kitolódik a terület-átadás, akkor ez a lehetséges pályázók 
ajánlatait mennyiben fogja módosítani? Mennyire van az önkormányzat kötve az elszámoláshoz, a 
beruházás befejezéséhez? Kezelhető-e még ez a csúszás? 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztéshez csatolt dokumentum melléklet tartalmazza, a kivitelezés időigényét, mely a 14,5 
hónap a Művelődési Központ és 6 hónap a vásárcsarnok esetében. A mostani közbeszerzési eljárás 
lebonyolítását és időütemezését, valamint ezt a kivitelezési időszükségletet figyelembe véve, a 
támogatási szerződés módosítása belefér ebbe az időbe. 
A támogatási szerződést akkor tudják módosítani, ha meg tudják mutatni, hogy ki lesz a kivitelező 
és mikor tudtak szerződést kötni. Attól kezdve lehet kiszámolni pontosan, hogy akkor mikor lesz 
ennek vége.  
 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Ez egy megkezdett beruházás, mely a kivitelező felszámolása miatt maradt félbe. Talán egy 
elszámolási vitája is volt az önkormányzatnak a csődbement kivitelezővel, hogy milyen készültségi 
állapotban van. Mennyi lett a kivitelezőnek kifizetve? Ki őrzi ezt a létesítményt és milyen költsége 
van az őrzésnek? Rá tudja-e az önkormányzat terhelni a csődbement kivitelezőre ezt a költséget? 
Milyen készültségi állapotban van jelen pillanatban a létesítmény? A készenléti állapota és a 
bekerülési költség különbözete fedezi-e a még visszalévő beruházást? Amennyiben nem lesz elég, 
tudnak-e forrást biztosítani rá? 
 
Ormai István polgármester:  
Kiderült, hogy a K+K Bau Építőipari Kft-t felszámolják. Ez azt követően volt, hogy kiderült, az 
önkormányzat felmondta a szerződést a munkavégzés elmulasztása miatt. Az önkormányzat ezt 
követően beadta követelését velük szemben.  
A követelés – mely a felszámolónál van – fő tételei a meghiúsulási kötbér, a további őrzés költsége, 
a téliesítés költsége. A kivitelezőnek a Művelődési Központ vonatkozásában nincs semmilyen 
követelése, az önkormányzat kiegyenlítette a számlákat. A Vásárcsarnok esetében más a helyzet. 
Van az önkormányzatnál pénzük – a felszámoló a partnerük már itt nem a cég – de nyilvánvalóan 
nem akarják addig kifizetni azt, amíg a követelésük ki nincs egyenlítve. A felszámoló dolgozik ez 
ügyben. Hajlandóságot mutatnak abban, hogy kölcsönösen elszámoljanak egymással, de azt tudni 
kell, hogy az önkormányzatot köti a támogatási szerződés feltételei, tehát akármit nem tehetnek a 
náluk lévő pénzzel. A felszámolót pedig kötik a felszámolásra vonatkozó szabályok. A kettő közötti 
összhangot megteremteni még akkor is nagyon nehéz, ha az önkormányzat is és ők is ugyanazt 
akarják, hiszen mindkét fél megállapodást szeretne. Az eljárásrendbeli és szabálybeli feltételei 
között keresik a szakemberek a megoldást.  
A létesítmény őrzését a Szegecs Patrol végzi, melynek költsége 100-120 eFt körül van havonta.  
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Természetesen ezt az önkormányzat úgy fogja fel, mint keletkezett kárt, ezért érvényesítik a volt 
kivitelező felé.  
 
Svégel Gábor irodavezető: 
Szerkezeti állapotban van a létesítmény. Ami kívülről nem látszik, egy-két gépészeti rész készült el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a 
közösségerősítés jegyében”című pályázattal kapcsolatos közbeszerzési eljárás fajtájának 
módosításról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
98/2012. (IV. 23.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete „A nagyatádi városközpont többcélú 
fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című DDOP-4.1.1/A-2f-2010-0007 azonosító számú 
pályázat megvalósítása érdekében építési, felújítási, bővítési, infrastruktúra fejlesztési 
feladatok vonatkozásában, a 66/2012. (III. 29.) számú határozat 2. pontjában rögzített 
hirdetmény nélkül induló tárgyalásos közbeszerzési eljárás fajtáját a mellékletben 
meghatározott hirdetménnyel induló, nyílt eljárásra módosítja, egyben felhatalmazza a 
polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. április 23. 
 

2.)  Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Szervei Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 17/2011. (IX. 2.) önkormányzati rendelet módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Támogatja a javaslatot.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Esetleg a közelgő városnapi ünnepségen már láthatják ezt a láncot? 
 
Ormai István polgármester:  
Még nem biztos.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata és Szervei 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 17/2011. (IX. 2.) önkormányzati rendelet 
módosítására vonatkozó tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 
8 igen – szavazattal elfogadja. 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata és 
Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 17/2011. (IX. 2.) önkormányzati rendelete 
módosításáról szóló 13/2012. (IV.23.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  

 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli nyílt ülését 827 

órakor bezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 

Boros Bálint  
képviselő 

Melles Zoltán 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


